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Vážení spoluobčané!

úvodem mi dovolte vám poděkovat za váš čas, který jste si udělali ve dnech 23. a 24. září a přišli ke komunál-
ním volbám. Volební účast 69,55 %, si myslím, hovoří za vše.

Dále mi dovolte poděkovat jak všem spolkům, tak i všem jednotlivcům, kteří se zapojili do kulturního dění  
a díky tomu po dvouleté covidové pauze naše obec opět ožila. 

V neposlední řadě mi dovolte vám popřát krásné prožití vánočních svátků a hlavně mnoho zdraví a optimismu 
do roku 2023.

 Michal Pajdla, starosta obce Špičky     
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Před třemi lety jsme si s panem sta-
rostou Zamazalem slíbili, že při svých 
cestách navštívím i jeho obec Špičky. 
Vlivem všech událostí posledních let 
se cesta několikrát zrušila. Sliby se 
ale mají plnit a tak jsem návštěvu na-
štěstí stihla ještě letos v říjnu, těsně 
před zasedáním místního zastupitel-
stva. Na něm pan starosta předal ve-
dení obce svému nástupci. 
Po srdečném přivítání na radnici jsme si povídali o všem, co se za 
poslední léta podařilo vystavět a zlepšit. U veselých i utrápených 
příběhů, které pan starosta zažil při správě obce a práci na jejím 
rozvoji, jsme vypili dobrou kávu a dali si výborný zákusek od místní 
cukrářky – co jiného než špičku? Každá maličkost, která se stala, 
skrývá svůj příběh a tak jsme se šli projít a podívat, abych na vlastní 
oči viděla, co vše je možné za 12 let v malé obci vybudovat. 
Krásný sál v budově radnice, který slouží nejen pro zasedání vedení 
obce, ale i pro setkávání obyvatel při zájmové činnosti. Opravená 
budova kulturního domu se společenským sálem, vše krásně reno-
vované. V šatně sálu zůstal jako krásný pozůstatek a odkaz minulos-
ti praktický věšák na kabáty. 
Pokračovali jsme na cvičnou louku pro hasiče. Vůbec se nedivím, že 
na ni jezdí cvičit hasiči z celého okolí a stejně tak, že je místní školka 
plná i přespolních dětí. Dovnitř jsme sice nenahlédli, ale její zahrada 
je jako z pohádky. Děti musí být nadšené a láskyplná práce paní 
učitelek byla vidět v každém detailu přírodní zahrady. 
Prohlídku Špiček jsme zakončili na hřbitově. Ať je obec upravená 
jakkoliv, vždy se vztah vedení města k místu, které spravuje, pozná 
podle hřbitova. Ten zdejší je opravdu krásně upravený. 
Navštívili jsme i kostel a přiznám se, že jsem poprvé viděla v kostele 
dřevěný kazetový strop. Vtipný a poučný nápis na kostelní mříži upo-
zorňující, že originál místní monstrance se nachází v muzeu a nikoli  
v kostele, je pro svůj účel geniální.

Cestou jsme mluvili i o mnoha dalších připravených projektech. Od-
cházející pan starosta udělal ze Špiček moderní vesnici, nastupující 
však bude mít před sebou také mnoho práce, do které mu přeji mno-
ho elánu a dobrých lidí kolem sebe.
S poděkováním panu starostovi Zamazalovi

� Radka�Vladyková,�výkonná�ředitelka�SMO�ČR
 

OBCE ŠPIČKY
2

ŠPIČKY – OHLÉDNUTÍ ZA MINULÝMI UDÁLOSTMI
PO TŘÍLETÉ PAUZE SE OPĚT SEŠLI SENIOŘI

Kulturní dům ve Špičkách v pátek 18. listopadu opět ožil.  
Po tříleté odmlce obec připravila setkání seniorů. Pozvání při-
jalo přibližně padesát občanů naší obce. V rámci odpoledního 
programu bylo připraveno obdivuhodné vystoupení dětí z ma-
teřské školky, po kterém následovalo občerstvení; k poslechu 
a tanci hrála skupina RK BAND. 
Věříme, že se příjemně strávené odpoledne všem seniorům 
líbilo a těšíme se v příštím roce na shledanou.
 
� Michal�Pajdla,�starosta�obce

ŘEDITELKA SVAZU MĚST A OBCÍ ČR DĚKUJE BÝVALÉMU STAROSTOVI ŠPIČEK

V pátek 25. listopadu se ve Špičkách slavnostně rozsvítil vánoční 
strom a na místní hřbitov se po několika letech vrátil betlém. 
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Starostové a starostky z celé 
republiky se sešli na 56. Dni 
malých obcí (DMO) v Olomouci  
29. listopadu a v Praze 1. prosin-
ce, aby načerpali nové informace 
o změnách legislativy, dotačních 
programech či výzvách IROP od 
zástupců ministerstev a dalších 
institucí propojených se samo-
správou.
Podzimní konferenci DMO  
v obou městech navštívilo téměř 
860 účastníků a vystavovalo 
zde více než 40 firem, které sa-
mosprávám nabízejí například 
dětská hřiště, implementaci ve-
řejného osvětlení nebo techniku 
k úklidu a správě veřejných pro-
stranství.
Konferenci pořádala společnost Triada, hlavním partnerem byla společnost Bonita a akci podpořilo 14 mediálních partnerů.  
V programu vystoupili také zástupci Svazu měst a obcí ČR, Sdružení místních samospráv ČR a Spolku pro obnovu venkova ČR.
Své přednášky odprezentovali zástupci Ministerstva životního prostředí, Ministerstva vnitra, Ministerstva financí, Ministerstva pro 
místní rozvoj a Úřadu pro ochranu hospodářské soutěže. Tradiční novinky v datových schránkách a jejich dopady na obce před-
stavili zástupci společnosti Triada Tomáš Lechner a Vladan Vlk.

V OLOMOUCI BYLO NA PROGRAMU I TÉMA ENERGETIKY
Téměř 350 starostek a starostů z Moravy na olomouckém Výstavišti Flora přivítali hejtman Olomouckého kraje Josef Suchánek  
a primátor města Olomouc Miroslav Žbánek krátkými zdravicemi, kterými komentovali situaci po komunálních volbách. Zhruba 
třetina zastupitelstev se obměnila, na konferenci tak mohli představitelé kraje pogratulovat opětovně zvoleným starostům a přivítat 
ty novopečené. „Téma komunitní a komunální energetiky cloumá celým světem. Myslím, že mezi starosty panuje malá informova-
nost, jak to bude do budoucna s komunální energetikou, protože celý projekt se zatím chystá a je ve vývoji. Dny malých obcí by jim 
proto mohly situaci osvětlit a navést je,“ řekl Josef Suchánek, hejtman Olomouckého kraje.

� zdroj:�www.denmalychobci.cz

OBCE ŠPIČKY
3

CO NOVÉHO V OLOMOUCKÉM KRAJI
PODZIMNÍ DNY MALÝCH OBCÍ OCENILI HLAVNĚ NOVÍ STAROSTOVÉ

Mnohonásobně oproti současným cenám mají v dalších letech vzrůst poplatky za svoz komunálního odpadu. Olomoucký kraj  
a Servisní společnost Odpady Olomouckého kraje proto představili starostům z regionu plán, jak se s problémem vypořádat  
a ušetřit peníze lidem i obecním rozpočtům. Od roku 2030 totiž nebude možné odpad ukládat na skládky. „Společnost Odpady 
Olomouckého kraje byla v době mého příchodu do vedení kraje prakticky v klinické smrti. Povedlo se nám tento důležitý projekt 
restartovat a já věřím, že co nejvíce měst i obcí najde společnou řeč a ke krajskému plánu se připojí,“ uvedl na setkání k tématu 
odpady olomoucký hejtman Josef Suchánek a dodal: „Řešení odpadů jsme uchopili správně, a když potáhneme za jeden provaz, 
nakládání s odpady v našem kraji dotáhneme do vítězného konce. Ve prospěch obcí a měst, které se do projektu zapojily.“
Od roku 2030 nebude možné odvážet odpad na skládky. Jde o legislativní nařízení, které bude platit po celé Evropské unii. Recept 
servisní společnosti na to, jak situaci vyřešit, je jednoduchý. Řešením je kvalitní třídění odpadu a jeho recyklace nebo energetické 
zpracování. „Prostřednictvím  servisní společnosti chceme postavit dotřiďovací linky, kde by se odpad upravil k dalšímu využití, ať

KRAJ UŽ VÍ, JAK VYŘEŠÍ ZÁKAZ SKLÁDKOVÁNÍ PO ROCE 2030
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CO NÁS ČEKÁ V OLOMOUCKÉM KRAJI A V OBCI

již v recyklaci nebo pro energetické účely. Obce mohou do společnosti kapitálově vstoupit a využít všech jejích výhod včetně za-
jištění nakládání s odpadem,“ uvedl krajský radní pro oblast životního prostředí a odpadového hospodářství Martin Šmída. Cílem 
společnosti je poskytovat svým akcionářům služby spojené s odpadovým hospodářstvím co nejlevněji, na rozdíl od soukromých 
společností, jejichž hlavním účelem je tvořit zisk. „Důležitým faktem je, že obce budou skrze spolek Odpady Olomouckého kraje 
spoluvlastníky této společnosti a budou ji mít zcela pod kontrolou. Samy si určí, jaké další služby budou chtít zajistit, ať již sa-
motný svoz odpadu či pomoc s odpadovou byrokracií. Klíčové ovšem je, aby obce do servisní společnosti vstoupily a o tom musí 
rozhodnout jejich zastupitelstva – nejpozději do začátku příštího léta,“ upozornil radní Šmída.

Více informací o dané problematice se dočtete na webových stránkách odpadyolomouckehokraje.cz

� zdroj:�měsíčník�Olomoucký�kraj

NA CO SE JEŠTĚ V ZIMĚ MŮŽEME TĚŠIT:

Středa 28. prosince – Společná vycházka 
sraz ve 13 hodin u autobusové zastávky

Sobota 7. ledna – Tříkrálová sbírka

Sobota 21. ledna – divadelní představení Panenka 
v podání souboru Ventyl 

Sobota 25. února – Hasičský ples

HARMONOGRAM SVOZU KOMUNÁLNÍHO ODPADU:
 
23. prosince, 6. ledna, 20. ledna, 3. února, 17. února, 3. března, 17. března, 31. března, 14. dubna, 28. dubna

Příjemné�prožití�vánočních�svátků,�
hodně�zdraví,�štěstí�a�úspěchů�

v�roce�2023�
přejí�zastupitelé�obce�Špičky.
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PŘIPOMENUTÍ: CO JE MIKROREGION HRANICKO A K ČEMU SLOUŽÍ

CO NOVÉHO V MIKROREGIONU HRANICKO

Obec Špičky je společně s dalšími 23 obcemi a městy z Hranicka členem Mikroregionu Hranicko, který 
vznikl v roce 2001. Jedná se o území s 30 000 obyvateli. Všechny aktivity jsou založeny na dobrovol-
nosti: kdo chce, zapojí se do aktivit, kdo nechce, řeší si problém po své linii.
Mikroregion Hranicko ve své historii realizoval různé projekty – od mezinárodních po menší, které se 
týkají třeba jen dvou obcí. Záběr je opravdu veliký. Zabývali jsme se např. podporou zaměstnanosti – tj. 
zaměstnáváním lidí, kteří byli nějakým způsobem znevýhodněni na trhu práce. Řešíme s obcemi také 
odpadové hospodářství – pořizovali jsme kompostéry pro domácnosti nebo velkoobjemové kontejnery 
a štěpkovače či nádoby pro opakované použití. V současné době se zabýváme odpady z pohledu bu-
doucnosti se změnami legislativy v odpadovém hospodářství. 

Zajímá nás rovněž téma komunitní energetiky. Od roku 2010 jsme společně postupovali při nákupu energií pro odběrná místa  
v obcích a školách. Díky tomu se nám za posledních 12 let – a můžeme k tomu připočíst i rok 2023 – daří uspořit nemalé finanční 
prostředky za elektrickou energii a zemní plyn. Ušetřené prostředky jsme tak mohli použít pro rozvoj v obcích. 
Ve velké míře se zabýváme dotacemi – a to jak společnými pro celý mikroregion nebo pro jednotlivé obce, spolky, školy atd. 
Zajišťujeme tak kompletní servis v této oblasti: od podání žádosti přes výběrová řízení, realizaci projektu až po dobu udržitelnosti 
a  s tím související další úkony požadované poskytovateli dotace.
Mikroregion Hranicko je také nositelem Grantového programu regionu Hranicko. Spolupracuje s devíti velkými firmami z Hranic-
ka, díky čemuž může ročně rozdělit 300 tisíc Kč na podporu kulturních, spolkových, sportovních a vzdělávacích akcích z našeho 
regionu. Spolupráce s partnery trvá již od roku 2008.
Další aktivitou bývá již několik let vytváření společného kalendáře. S ním se jistě každý rok seznamujete a využíváte ho. Již po 
několik let připravujeme pro zástupce obcí studijní cestu do některého ze sousedních regionů, kde poznáváme krásy, zajímavosti 
a rozvojové aktivity. Abychom neseděli jen v autobuse, jezdíme v poznávaných regionech na kolech, což je také trochu odrea-
gování od každodenních povinností.
V současné době dokončujeme projekt Přívětivé úřady v mikroregionu Hranicko, díky němuž byly pořízeny elektronické úřední 
desky, vznikla nová loga zapojených obcí, byly pořízeny nové mobilní a webové aplikace, aktualizovány webové stránky, vytvo-
řena komunikační strategie – to vše pro lepší komunikaci obecních úřadů nebo spíš obcí se svými občany.
V neposlední řadě je Mikroregion Hranicko svázán také s investičními akcemi – podporuje a administrativně zajišťuje i stavbu 
Cyklostezky Bečva – konkrétně chybějící úsek z Ústí přes Černotín do Hranic. Obce Černotín a Ústí se ve svém úsilí spojily  
a pod hlavičkou Mikroregionu Hranicko realizují tuto velkou investiční akci společně. V příštím roce by měla být akce dokončena  
a cyklisté tak budou moci jezdit bezpečněji mimo silnice I. a II. třídy. 

Spolupracujeme také s jinými dobrovol-
nými svazky v okolí, předáváme si zku-
šenosti a některé aktivity řešíme společ-
ně – např. školení nových zastupitelů, 
které jsme připravili pro mikroregiony 
Hranicko a Záhoran. Za sebe pak můžu 
říct, že jsem v každodenním kontaktu se 
starosty a starostkami členských obcí, 
sbírám poznatky ostatních a vidím, jak si 
starostové vzájemně pomáhají a předá-
vají zkušenosti. 
Přeji novým vedením obcí a měst hodně 
štěstí v jejich úsilí a pevné zdraví v práci 
po celé volební období. Občanům přeji 
krásné a požehnané Vánoce plné po-
hody a klidu, hodně zdraví a vše dobré  
v novém roce 2023.

 
� Marcela�Tomášová�
� manažerka�Mikroregionu�Hranicko

Stavba lávky na cyklostezce Bečva v úseku Černotín - Ústí. 
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ŠPIČKOVÁ ŠKOLKA V OBRAZECH

Už pošesté jsme se sešli s našim Ekotýmem. V letošním roce se budeme zabývat tématem vody.

Jablka jsme moštovali i při návštěvě statku v Hluzově. Celá rodina Sojkova si pro nás připravila krásný program, včetně vycházky na 
pastvu s kozlem, krmení domácích zvířat a ukázky činnosti včelaře.

V rámci akce „Jsem laskavec“ jsme u Stáhalů sbírali jablka. Dostali jsme za pomoc mošt a z jablek jsme pak vařili přesnídávku.

ČÍM SE DĚTI BAVILY OD ŘÍJNA DO PROSINCE
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ŠPIČKOVÁ ŠKOLKA V OBRAZECH

Dušičky si připomínáme klasicky - vzpomínkou na naše blízké, ale dáváme prostor i vyznavačům Halloweenu.

Máme celoroční velké téma: netopýr. Vyrazili jsme proto i do Zbrašovských aragonitových jeskyní.

Zazimovali jsme zahradu a užívali si barevný podzim. Hlavně oblíbené hry v listí.
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ŠPIČKOVÁ ŠKOLKA V OBRAZECH

Uspořádali jsme Lucerničkový průvod s tajuplnou stezkou, na jejímž konci nás čekal svatý Martin. Užili jsme si také Marmeliádu.

Školku opět navštívil Mikuláš se svoji družinou. Pochválil děti za celoroční práci a za pokroky, které udělaly. A že se dětem dařilo, do-
kládá i fakt, že také čert vytáhl z pytle dobroty a rozdával je. Nyní už nasáváme předvánoční atmosféru a připravujeme se na Vánoční 
koncert v místním kostele, který proběhne ve čtvrtek 22. prosince v 17 hodin.
� Zuzana�Stejskalíková,�ředitelka�MŠ

Tomík na cestách nám pokřtil školkovou kuchařku. Ta vznikla z receptů a fotek našich dětí při přípravě jednotlivých pokrmů. Za podporu 
děkujeme obci i paní Kunovské, která se postarala o její grafické zpracování.
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SPOLKOVÝ A SPOLEČENSKÝ ŽIVOT V OBCI ŠPIČKY

SPOLEK ŽEN POŘÁDAL TVOŘIVÁ SETKÁNÍ I STEZKY PRO DĚTI

Během roku uspořádal Spolek žen ve Špičkách několik tvoři-
vých setkání a stezek pro děti. Nejinak tomu bylo i na podzim, 
kdy jsme se sešli na obecním úřadě a tvořili jsme podzimní 
dekorace: hrníčky, ježky, věnce či dýně ze svetru. Vznikla celá 
řada originálních výtvorů, které si malí i velcí návštěvníci s ra-
dostí nesli domů. 
Myslely jsme také na volný čas našich špičkových dětí a po 
obci roznesly Strašidláckou stezku, kde musely rozluštit na 
jednotlivých stanovištích záludnou šifru. Úkoly je zavedly až ke 

sladké odměně. Některé děti i s rodiči pojali procházku stezkou 
opravdu strašidelně a vypravili se na ni s baterkami a čelovka-
mi potmě. 
Jsme rády, že podobné akce jsou u vás vítány a s radostí vy-
užívány a těšíme se, až vám v dalším roce přichystáme další. 
Informováni o nich budete tradičně prostřednictvím plakátů. 
Pokud byste o akcích našeho spolku byli rádi informováni po-
mocí e-mailů, napište na adresu: kunovska.radka@seznam.cz 
� za�Spolek�žen�Radka�Kunovská

ŠPIČKOVÝ KOLÁČ LETOS VONĚL PO OŘECHÁCH A MEDU. VOLILA SE I NEJLEPŠÍ PÁLENKA

Po dvouleté nucené pauze uspořádal Spolek žen ze Špiček  
v sobotu 3. prosince už 17. ročník soutěže o nejlepší špičkový 
koláč a nejlepší špičkovou pálenku. 
Hlavními surovinami pro pečení byly ořechy a med. Pekařky a 
pekaři ze Špiček, ale i z okolních vesnic, nám přinesli do soutěže 
rekordní počet koláčů. Bylo jich rovných 40. Do boje o pěkné ceny 
a putovní vařechu se totiž zapojili i dva muži. Rozhodování bylo 
tentokrát opravdu těžké. Každý z návštěvníků mohl označit pouze 
tři koláče, které mu nejvíce chutnaly. 
Třetí místo nakonec obsadil Jiří Trusina. Se stejným počtem hlasů 
patřilo druhé místo Báře Frydrychové a Monice Rušarové. První 
místo a putovní vařechu převzala Ilona Navrátilová.
V soutěži o špičkovou pálenku se sešlo 20 půllitrových lahví. Vět-
šina z těch, co se odhodlali hodnotit přinesené vzorky, ochutnáva-
li opravdu poctivě. Na záznamové archy si pečlivě dělali poznám-
ky, aby pak mohli vybrat tu opravdu nejlepší pálenku dle svého 
nejlepšího vědomí a svědomí. 
Třetí místo obsadil cestovatel Tomík Vejmola, druhé místo Radek 
Novotný, první cena putovala do Bělotína k Jiřímu Šnejdrlovi. Ví-
tězové obdrželi různě velké nádoby na slivovici. 
V rámci soutěže proběhla výstava vánočních dekorací, které 
vyrobily členky spolku pod vedením Jarky Pajdlové. Vyrobené 
svícny byly i na prodej. Vstupenky byly slosovatelné a tak několik 

návštěvníků z bezmála stovky platících vyhrálo pěknou, ručně vy-
robenou cenu. Zavítali k nám opět zástupci Větrného domova ze 
Skaličky, aby prodávali zajímavé výrobky svých klientek. 
Aby se ani malí návštěvníci nenudili, připravila naše členka Radka 
Kunovská „ořechové“ dílničky. Děti si mohly vyrobit myšky, soby, 
stromečky a vánoční přání. Na všechny výrobky byly použity oře-
chy burské nebo skořápky od ořechů vlašských či pistáciových. 
Děkujeme všem, kteří svou účastí podporují akce, jež pořádáme 
a přejeme čtenářům a občanům Špiček požehnané svátky vánoč-
ní a do nového roku hlavně pevné zdraví. 
� Spolek�žen�ze�Špiček

MÍSTNÍ DOMY ZDOBÍ NETRADIČNÍ ADVENTNÍ KALENDÁŘ. ZAPOJTE SE DO SOUTĚŽE!

Během prosince připravil spolek žen pro děti i dospělé rozptýlení 
v podobě pozvánky k netradiční zimní procházce. Ozvláštněna je 
tím, že při ní můžete hledat v oknech (případně na dveřích) domů 
čísla. Každý den po dobu adventu od 1. až do 24. prosince se v 
jednom ze špičkových domů objeví číslo toho daného dne. Po-
stupně se tak po Špičkách rozsvítí 24 čísel, která zde zůstanou až 
do Nového roku. To je také doba, do kdy můžete odevzdávat sou-
těžní karty do schránky u Obecního úřadu. Karty jsou k dostání v 
Coopu a je na nich potřeba ke každému dni dopsat správné číslo 

domu. Nezapomeňte také připojit své jméno, příjmení a kontakt 
(e-mail nebo tel. číslo). Ze správných odpovědí pak budou v prv-
ním lednovém týdnu na Novoročním setkání vylosováni tři výher-
ci, kteří budou odměněni lákavými cenami, které potěší dospělé 
i děti. Věříme, že z nápadu se stane tradice, která každoročně 
ozvláštní adventní Špičky. Pro více informací sledujte plakáty vy-
věšené na plakátovacích plochách, v Coopu, na Obecním úřadě, 
či na webových a facebookových stránkách obce.
� za�Spolek�žen�Radka�Kunovská
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MYSLIVCI ZVLÁDLI KONCEM ROKU MŠI, HON, ZÁBAVU I VALNOU HROMADU

V neděli 6. listopadu se uskutečnila již 18. troubená svatohu-
bertská mše. Jako obvykle jsme ji zahájili na místním hřbitově 
vzpomínkou na naše zemřelé myslivecké kamarády. Poté jsme 
se přesunuli do kostela, kde proběhla slavnostní mše svatá.  
O hudební doprovod se postarali trubači VLS, divize Lipník n. B.  
a Sbor svatého Huberta z Loučky. Zážitek to byl ohromný; ještě 
ho umocňoval zcela zaplněný kostel.  
Program pokračoval v obecním domě. Manželky myslivců napek-
ly pro všechny účastníky něco sladkého ke kávě a čaji, kuchařky 
uvařily vynikající srnčí guláš a pro gurmány byly připraveny to-
pinky s populární zvěřinovou směsí. Ke zhlédnutí byla výstava 
obrazů malířky Hany Křenkové a k dispozici myslivecký kalendář 
na příští rok. Součástí akce byla ochutnávka vína, tentokrát po-
jatá ve stylu souboje „akát vs. dub“. K degustaci bylo připraveno  
Chardonnay – polovina vína nazrávala v akátových a druhá polo-
vina v dubových sudech. Účastníci akce rozhodovali, které víno 
jim chutná více. Vítězem se stalo těsně víno z dubových sudů.
Proběhlo také pasování jednoho z našich členů Jaroslava Vacu-
ly na lovce jelení zvěře. Ten letos ulovil svého prvního jelena a 
jak káže myslivecká tradice, slavnostně vstoupil mezi lovce jelení 
zvěře. Pasovacího aktu se zhostil zkušený jelenář Jan Jeniš.

Pohodové dopoledne jsme zakončili vylosováním bohaté tombo-
ly, z níž si každý účastník odnesl alespoň jednu hodnotnou cenu. 
Cena první – srna – tentokrát putovala do Bělotín k rodině Dosta-
líkových.

HON SE VYDAŘIL NA VÝBORNOU
Svatý Hubert – patron myslivců nám ráčil zachovat svou přízeň  
i při honu 19. listopadu. Po několika deštivých dnech jsme se 
probudili do mrazivého rána a v místním pohostinství se sešlo  
44 střelců, 20 honců a dostatečný počet lovecky upotřebitelných 

psů. Po nezbytném občerstvení jsme vyrazili do honitby. Přichys-
tány byly čtyři leče, ve kterých se ulovila 1 liška, 2 zajíci, 19 ba-
žantů a 21 kachen. 
Po bohatém výřadu jsme se odebrali na poslední leč do obec-
ního domu, kde jsme mohli ještě jednou v klidu probrat zážitky  
z úspěšného lovu. Odpoledne jsme přivítali i členy honebního 
společenstva a pochutnali si spolu na divočákovi se zelím a kned-
líkem. Vyhlásili jsme nejlepšího honce, kterým se stala slečna Ve-
ronika Rek z Kunčic a nejlepšího střelce, jímž byl náš člen Martin 
Hendrych, který ulovil lišku. Po bohaté tombole jsme se ve ve-
černích hodinách rozešli domů plni nových mysliveckých zážitků.

KATEŘINSKÁ ZÁBAVA BYLA OPĚT ÚSPĚŠNÁ 
Po dvouletém covidovém půstu se opět mohla uskutečnit i tra-
diční Kateřinská zábava. V sobotu 26. listopadu se sál místní-
ho obecního domu zaplnil těmi, kterým tanec, hudba a zábava v 
minulých dvou letech chyběly. O hudební doprovod se postarala 
kapela Rose band z Konice. K občerstvení byly připraveny mysli-
vecké speciality – srnčí guláš a pečené srnčí maso se svíčkovou 
a knedlíkem.
Akci zpestřilo vystoupení tanečníků Ruty-šuty Kelč v country ryt-
mu. Pro účastníky byla připravena bohatá tombola s hodnotnými 
cenami, např. jelen, muflon, srnčí či adventní pivní kalendář. Cenu 
nejhodnotnější – vyhlídkový let balónem – si ve finále vylosovala 
naše členka Martina Boháčová.
Že zábava v covidové době všech chyběla, dokládá i to, že taneč-
níci vydrželi na parketu až do třetí hodiny ranní.

� za�MS�Hejné�Špičky�Radek�Novotný�–�myslivecký�hospodář

 
HONEBNÍ SPOLEČENSTVO MĚLO VALNOU HROMADU
V pondělí 12. prosince se uskutečnila valná hromada MS 
Špičky (majitelů honebních pozemků). Byl na ní zvolen 
nový honební výbor a honebním starostou se stal Jaroslav 
Andrš. Přítomní také rozhodli o pronájmu honitby na dal-
ších 10 let MS Hejné Špičky.
Jelikož má honební společenstvo velký počet členů s po-
měrně malými výměrami a náklady na vyplácení nájmu by 
mnohonásobně převýšily výši nájemného, padlo rozhod-
nutí, že po odečtení nákladů na provoz HS budou zbylé 
peníze za nájemné věnovány MŠ Špičky na nákup hraček 
pro děti.
Myslivci ze Špiček tímto děkují honebnímu společenstvu 
za projevenou důvěru a věří, že budou i v následujícím 
období vykonávat právo myslivosti s péčí řádného hospo-
dáře.
 za�HS�Špičky�Jaroslav�Andrš�–�honební�starosta
���� za�MS�Hejné�Špičky�Dalibor�Vašinka�–�předseda
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HRÁČŮ PING-PONGU UBÝVÁ, ALE TRENÉŘI NEZTRÁCEJÍ NADĚJI

Polovina sezóny 2022 - 23 je za námi a my můžeme udělat 
tradiční vánoční shrnutí. Bude letos skromnější než bývalo 
zvykem. Jestli to způsobil covid a jeho zásah do našich živo-
tů anebo je to přirozeným vývojem, těžko říct, ale po letech  

ping-pongového nadšení nastoupilo vystřízlivění. B-tým, ačkoliv 
má na soupisce 10 hráčů, s obtížemi skládá k pravidelným zá-
pasům čtyřčlennou sestavu; o pravidelném tréninku si většina 
hráčů asi nechá jen zdát. Paradoxně si v soutěži nevedou vů-
bec špatně – okupují střed tabulky, mají na kontě už čtyři výhry 
a jsou donuceni pravidelně nasazovat šikovné juniory (Ondřej 
Trousil, Lukáš Navrátil a Kryštof Navrátil), kteří rostou zápas  
od zápasu. 
A-tým vyzrál – i když se nedaří, bojuje, doma prakticky nepro-
hrává a i z venkovních zápasů dovezl slušnou porci bodů. Vý-
sledkem je skvělé 4. místo v tabulce, dva hráči v první desítce 
a dva potenciální adepti na Skokana roku. Jedinou nevýhodou 
je příliš úzký kádr, kdy výpadek každého hráče základu má  
za následek znatelné oslabení týmu.
A jakpak jsou na tom naše děti? K tomu trenér Jakub Andrš 
říká: Zájemců o ping-pong z řad dětí bohužel stále ubývá, pravi-
delně docházejících hráčů je méně než hracích stolů. Se slzou  
v oku vzpomínáme na doby, kdy se v sále hrou bavilo až  
14 dětí. Přesto tu pro děti jsme k dispozici každou středu od  
17 hodin. A neztrácíme naději, že možná už brzy dorazí nová 
vlna zájemců z řad právě školku opouštějícího „špičkového“ 
dorostu. 
� Martin�Trousil

HASIČI PRODLOUŽILI SOUTĚŽNÍ ROK ZÁPOLENÍM O SVATOMARTINSKOU HUSU
Letos jsme se rozhodli prodloužit soutěžní rok ještě o jednu 
soutěž a to 12. listopadu „O svatomartinskou husu“. I když toto 
datum slibovalo počasí, které není vhodné pro požární sport, 
byli jsme všichni překvapeni – jak pořadatelé, tak i soutěžící  
a diváci – krásným slunečným počasím. Na tuto soutěž se sjelo 
17 družstev mužů, pět týmů žen a čtyři družstva mužů 35+. 
Na těžké podmáčené trati si vítězství vybojovalo družstvo z Lu-
boměře v mužích, v ženách Mamby z Plumlova a veterány vy-
hrála Hrabůvka. Vítězové si odvezli nejen dřevěné husy místo 
tradičních pohárů, ale ještě dostali i husu živou. Na nejrychlejší 
proudaře pak čekala cena v kádi v podobě živého kapra, které-
ho si museli sami vylovit. 
Po celou dobu soutěže byly pro všechny nachystány speciality  
v podobě ovarové polévky s kroupami, ovaru, kolena a také 
vepřových steaků. Na zahřátí byl k mání horký svařák a ne-
chybělo ani Svatomartinské pivo. Soutěž měla mezi účastníky 
i diváky velký úspěch, tak snad se ji podaří v netradičním čase 
příští rok uspořádat zase. Velké poděkování patří všem, co se 
na této soutěži narychlo domluvili a uspořádali ji.

� za�SDH�Špičky�Marek�Hložek



Proměny obce Špičky – obecní zpravodaj – čtvrtletník,
vydává: obec Špičky, č. p. 56, PSČ 753 66 Hustopeče n. B., IČ 00850705 (ou.spicky@tiscali.cz),

ediční a grafická úprava: Kateřina Kapková (kkapkova@tiscali.cz),
tisk: Tiskárna Grafema Drahotuše (grafema10@seznam.cz), evid. číslo MK ČR E 21306

OBCE ŠPIČKY


